
Protokół  Nr XLI/2022 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 31 marca 2022 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie 

XLI (41) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 31 marca 2022 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol.  

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 12 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne.  

Radni nieobecni: Arkadiusz Malarski, Elżbieta Niepelt i Paweł Sztyler. 

Radny Arkadiusz Malarski przybył na obrady w pkt 13 ppkt 10 porządku sesji. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę 

Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, 

Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-Herbaczewską, radcę prawnego Tomasza Wilickiego, 

Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Kierownika 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie Ewę Kostrzewa, Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie Mariolę Siniarską, radnych oraz 

wszystkich, którzy oglądają obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do protokołu. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji 

punktu „Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. 

Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w 

sprawie zmiany porządku sesji. 

Wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 
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Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 31 marca 2022 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XL/2022 z 3.02.2022 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2021 rok   

(w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2022 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2021 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie 

organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2022 roku. 

8. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 

2021 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2021 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 

Ochrony Ofiar Przemocy w 2021 roku. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2021. 

12. Przyjęcie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo w 2021 roku. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie; 
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2) zamiaru zmiany zakresu działania Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie 

oraz zamiaru dokonania zmian w statucie Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem 

Sulinowie; 

3) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego z pomieszczeniami przynależnymi oznaczonego nr 13/2 w 

miejscowości Silnowo); 

4) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego z pomieszczeniem przynależnym przy Al. Niepodległości 46A/6 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

5) zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

lokalu mieszkalnego z pomieszczeniem przynależnym przy Al. Niepodległości 4A/1 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

6) wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej przejazdu i 

przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 3/12 w miejscowości Borne Sulinowo); 

7) zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zamiany 

nieruchomości gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 1/260, 1/257 i 

1/259 – własność gminy na działkę nr 1/255 – własność osoby prawnej); 

8) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej to jest 286 m2 z 

nieruchomości oznaczonej działką nr 1/2 w obrębie Borne 05); 

9) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy części budynku o powierzchni 11,50m2 wraz z gruntem 

usytuowanego na nieruchomości oznaczonej działką nr 6/9 w miejscowości Jeleń); 

10) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 3/12 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

11) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 8/5 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 
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12) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 23/4 w 

miejscowości Borne Sulinowo); 

13) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych 

działkami nr 8/19 i nr 89/5 w miejscowości Juchowo); 

14) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych 

działkami nr 213 i nr 214 w miejscowości Krągi); 

15) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 108 w 

miejscowości Łączno); 

16) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 484 w 

miejscowości Łubowo); 

17) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych 

działkami nr 6/4 w miejscowości Okole i nr 814/2 w miejscowości Łubowo); 

18) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych 

działkami nr 118/2 i nr 119/1 w miejscowości Przyjezierze); 

19) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 79/8 w 

miejscowości Radacz); 

20) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 276 w 

miejscowości Rakowo); 

21) zmiany Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 

Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i 

Kanalizacji Spółka z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne 

Sulinowo; 
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22) wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i 

soboty przez rolników i ich domowników; 

23) statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie; 

24) przyjęcia Programu Osłonowego Wsparcia Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo w 

ramach Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 Moduł II; 

25) zmieniająca uchwałę w sprawie wyodrębnienia Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Bornem Sulinowie ze struktur Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie i utworzenia odrębnej jednostki organizacyjnej Gminy Borne Sulinowo pod 

nazwą Środowiskowy Dom Samopomocy w Bornem Sulinowie (nowy statut 

Środowiskowego Domu Samopomocy); 

26) uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022; 

27) uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022; 

28) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych 

Straży Pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach; 

29) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XL/616/2022 Rady Miejskiej w 

Bornem Sulinowie z dnia 3 lutego 2022 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

30) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok; 

31) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 

(zmiana treści § 3 i § 4); 

32) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2022-2034. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Ustalenie terminu następnej sesji. 

17. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 
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Ad 3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr XL/2022 z 

3.02.2022 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady 

Miejskiej był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, 

czy są uwagi do protokołu Nr XL/2022 z 3.02.2022 r. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XL/2022 z 3.02.2022 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr XL/2022 z 3.02.2022 r. został przyjęty. 

Ad 4.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie:  

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym: 

1. Oceniono działalność, w tym wykonania planów finansowych za 2021 rok poniższych 

jednostek: 

1) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie, 

2) Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie, 
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3) Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, 

4) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie. 

2. Zaopiniowano Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022. 

3. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 31 marca 2022 r. 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco:  

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2021 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

2. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 

2021 r., realizacja zadań statutowych. 

3. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2021 

rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie 

organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2022 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2021 

rok  (w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2022 roku. 

5. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i 

Ochrony Ofiar Przemocy w 2021 roku. 

6. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2021. 

7. Zaopiniowanie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 

Borne Sulinowo w 2021 roku. 

8. Zaopiniowanie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022. 

9. Zaopiniowanie projektów uchwał w zakresie działania komisji, będących przedmiotem sesji 

zwołanej na 31 marca 2022 r. 
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Komisja Rewizyjna odbyła trzy posiedzenia, na których przeprowadziła rekontrolę w Liceum 

Ogólnokształcącym im. Bohaterów Oflagu IID w Bornem Sulinowie oraz kontrolę w Urzędzie 

Miejskim w Bornem Sulinowie. 

Przedmiotem rekontroli była realizacja zaleceń wynikających z kontroli w Liceum 

Ogólnokształcącym przeprowadzonej w dniach 31 maja i 10 czerwca 2021 r. 

Natomiast przedmiotem kontroli w Urzędzie Miejskim było funkcjonowanie systemu gospodarki 

odpadami w 2021 roku. 

Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła 2 posiedzenia, na których rozpatrywała skargę na 

działania Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie.  

W dniu 1 marca 2022 r. – na zaproszenie Starosty Szczecineckiego - uczestniczyłem w 

obchodach Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, które odbyły się przy Tablicy 

upamiętniającej szczecineckie podziemie antykomunistyczne przy Zespole Szkół Nr 2 w 

Szczecinku. Patronat Honorowy nad uroczystością objęła Poseł na Sejm RP Małgorzata Golińska. 

W dniu 9 marca br. radni uczestniczyli w roboczym spotkaniu z udziałem Burmistrza Bornego 

Sulinowa.”. 

Ad 5.  Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w 

sprawozdaniu. Zwrócił się również do Pani Burmistrz, czy coś chce dodać do sprawozdania. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przedstawiła informację dotyczącą sytuacji uchodźców, którzy 

przybyli na teren naszej gminy i jak to wygląda na dzień dzisiejszy. 
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Poinformowała, że na dzień dzisiejszy powinno przebywać na terenie gminy w granicach 227 

osób, z czego 54 osoby zakwaterowane są w Domu Pomocy Społecznej. Zaznaczyła, że nie jest 

to dokładna liczba, bowiem wydaliśmy na dzień dzisiejszy 248 numerów PESEL. Na dzień 

dzisiejszy w tej grupie jest ponad setka dzieci w różnym wieku. Do dnia wczorajszego w Szkole 

Podstawowej w Bornem Sulinowie były 2 osoby w klasie pierwszej, jak gdyby dopisane do 

oddziału i na dzień dzisiejszy jest siódemka dzieci w 2 oddziałach zerówkowych. Dzisiaj odbyło 

się pierwsze spotkanie inauguracyjne rodziców ukraińskich dzieci, bowiem od jutra ruszają 2 

oddziały przygotowawcze: jeden na poziomie klas I-III i tam na dzień dzisiejszy jest zapisana 

szesnastka dzieci. Będą miały 20 godzin dydaktycznych, w tym 6 godzin języka polskiego. Jest 2 

nauczycieli, nauczyciel prowadzący i drugi nauczyciel wspomagający z językiem ukraińskim i z 

językiem polskim. Jest to mieszkanka Bornego Sulinowa, która zna doskonale język ukraiński i 

język polski, więc będzie tą osobą wspomagającą. Przypomniała, że nowe rozporządzenie nie 

wymaga od tej osoby wspomagającej jakichkolwiek kwalifikacji pedagogicznych, tylko 

znajomość języka polskiego i ukraińskiego. Jest też drugi oddział dla klas IV-VI  i jest zapisanych 

12 dzieci. Tutaj 23 godziny, o tym mówi nowa podstawa i to jest minimum. W tych klasach będą 

przedmioty, ale o ilości godzin będzie decydował dyrektor, również 6 godzin języka polskiego i 

tutaj druga osoba też zatrudniona – pani z biegłą znajomością języka ukraińskiego i języka 

polskiego. Dodatkowo będą jeszcze godziny z pomocy psychologiczno-pedagogicznej, ale w 

zależności od potrzeb. Wygospodarowano w budynku Liceum Ogólnokształcącego 2 

pomieszczenia i te dzieci będą odbywały tam naukę. Wszystkie dzieci ukraińskie, które przyszły 

do szkoły, będą mogły korzystać z obiadów. Wiem, że tutaj kontaktowano się z naszym 

ośrodkiem pomocy społecznej w tej sprawie. Oprócz tego w każdej szkole na terenie gminy, 

pojedyncze dzieci z Ukrainy też przebywają, one są dołączone do klas i tam prowadzą naukę. 

Zespoły wyrównawcze mają być refundowane z subwencji. Powiedziała, że nie potrafi dzisiaj 

powiedzieć, kiedy przyjdą pieniądze, najpierw będziemy musieli określić się ze swoimi kosztami, 

dyrektorzy muszą to umieścić w SIO i bardzo możliwe, że to będzie dopiero w subwencji 

wyrównawczej - nikt na dzień dzisiejszy jeszcze nie wie. Wie, że w tej chwili ma być zmienione 

rozporządzenie odnośnie klasyfikowania i promowania, ponieważ uczniowie też mają być 

klasyfikowani i promowani. Na naszych stronach ciągle publikujemy przeróżne informacje i w 

języku ukraińskim i w języku polskim. Stworzono też taką mini giełdę pracy, wystosowano 

zapytania do naszych pracodawców, jeśli poszukują pracowników. Nie chcemy wyręczać Urzędu 

Pracy, bo to jest ich główne zadanie. Jeżeli będą potrzebowali wsparcia tak bardziej z naszej 
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strony, to mamy tutaj młodą dziewczynę, która biegle mówi w języku ukraińskim i w języku 

polskim i służy pomocą naszym paniom z Urzędu Stanu Cywilnego - po prostu naszym 

pracownikom. Były na przykład takie problemy, że świadectwa urodzenia czy jakieś inne 

dokumenty były wypisane cyrylicą, no i mielibyśmy duży problem i zajęłoby nam to na pewno 

dużo czasu. Z pewnością obecność tej osoby bardzo ułatwiła nam wszelkie kontakty z 

uchodźcami. Większość osób z Ukrainy zamieszkuje mieszkania prywatne, 12 osób mamy w 

naszym Budynku Kulturalno Oświatowym, ale będziemy starali się w miarę możliwości jak 

najszybciej przeprowadzić te osoby gdzieś do mieszkań prywatnych, chociaż na dzień dzisiejszy 

nie dysponujemy już tymi wolnymi lokalami. Liczyliśmy jeszcze na 2 wolne mieszkania, ale 

niestety właściciel wycofał się wczoraj, zrezygnował z przyjęcia uchodźców, bojąc się tego, że za 

2 miesiące nie będzie już tych 40 zł na osobę i nie będzie w stanie po prostu sam ich utrzymać. 

Poprosiła też panią dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o informację, ile wniosków 

na dzień dzisiejszy zostało złożonych - wniosków na 300 zł, ma to być jednorazowy zasiłek dla 

tych osób. Uzyskała informację, że na dzień dzisiejszy przyjęto już 130 wniosków. Nasz Ośrodek 

nie wypłaca jeszcze tych pieniędzy, bowiem jeszcze nie wpłynęły do nas. Niemniej jednak 

wnioski są przyjmowane i jak tylko otrzymamy pieniądze, to z pewnością będą one wypłacane 

dla wnioskodawców. Dla trzynastki dzieci zostały złożone wnioski o ustanowienie opiekuna 

prawnego, bowiem te dzieci przyjechały np. z babcią, a w myśl polskiego prawa babcia nie jest 

opiekunem prawnym, jeżeli tego nie ustanowi sąd. O zasiłki rodzinne złożono około 15 

wniosków. Jest wydawana żywność - około 67 osób skorzystało już z tej żywności, którą ma nasz 

ośrodek pomocy społecznej. Na Targowej jest hala, gdzie przyjmowane są dary, żywność, ale na 

dzień dzisiejszy główne zainteresowanie skupia się jednak wokół żywności, ponieważ w inne 

środki czy też w inne produkty zostali uchodźcy zaopatrzeni. Trzeci raz przyjechały do nas dwie 

pracownice Zakładu Ubezpieczeń Społecznych i też mogą tutaj u nas składać wnioski o 500 plus. 

Mogą to robić w Szczecinku, ale chcieliśmy ułatwić im to zadanie, żeby nie musieli jeździć do 

Szczecinka i szukać w nieznajomym miejscu w mieście, gdzie znajduje się Zakład Ubezpieczeń 

Społecznych. Tutaj też się posiłkujemy naszą tłumaczką, bo niestety młode pracownice nie znają 

w ogóle języka rosyjskiego, więc czas przyjmowania takiego wniosku z pewnością byłby dłuższy. 

W miarę sprawnie to przebiega, aczkolwiek w te dni, kiedy panie przyjeżdżają, to jesteśmy 

oblegani bardzo, bo schodzi to jednak bardzo długo, jeśli chodzi o czas. Po tym zwróciła się o 

ewentualne pytania. 
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Pytań nie zadawano. 

Ad 6. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem 

Sulinowie za 2021 rok  (w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic 

wiejskich, działania w zakresie kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, 

realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2021 rok i 

planowanej działalności na 2022 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w 

Bornem Sulinowie za 2021 rok, w którym zawarto opis zakresu działalności instytucji kultury.  

Rok 2021 był kolejnym rokiem, w którym z uwagi na sytuację epidemiczną w kraju i 

wprowadzone obostrzenia spowodowane COVID-19, działalność Centrum szczególnie  

w pierwszej połowie roku była ograniczona, co wpłynęło na realizację wyznaczonych zadań, 

które dają jednostce możliwość osiągnięcia przychodów własnych. 

W znaczącym stopniu pandemia dotknęła kulturalną część działalności Centrum, której 

znaczenie dostrzega się w Gminie Borne Sulinowo. Chociaż została zorganizowana sztandarowa 

impreza – Międzynarodowy Zlot Pojazdów Militarnych, to jednak nie miała ona zwyczajowego 

rozmachu i zasięgu, bowiem jej zakres był ograniczony, a jednostka po raz pierwszy nie 

osiągnęła przychodów z jej przeprowadzenia. 
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Chcąc jednak uatrakcyjnić pobyt turystom i miejscowym mieszkańcom w okresie wakacyjnym, 

przy zachowaniu wszelkich możliwych środków bezpieczeństwa, zostało zorganizowanych kilka 

imprez rekreacyjno-sportowych oraz kilka mniejszych spotkań plenerowych. W 2021 roku udało 

się zorganizować 29 imprez przy współpracy jednostkami,  organizacjami i stowarzyszeniami 

działającymi na terenie gminy. 

Działalność świetlic wiejskich również została ograniczona, bowiem działały od 1 czerwca 2021 

r. 

W 2021 roku po raz drugi zostały zorganizowane zajęcia pozalekcyjne w ramach 

ponadgminnych zajęć kulturalnych, na których realizację otrzymano środki ze Starostwa 

Powiatowego w Szczecinku. Dzieci z Bornego Sulinowa i świetlic wiejskich miały okazję 

trzykrotnie pojechać do kina i uczestniczyć w zajęciach sensoplastycznych, oczywiście z 

zachowaniem reżimu sanitarnego. 

W okresie wakacyjnym zarówno klienci zewnętrzni jak i mieszkańcy mogli skorzystać z bogatej 

infrastruktury i wyposażenia będącego w zarządzie Centrum oraz usług, oczywiście przy 

zachowaniu reżimu sanitarnego na najwyższym poziomie. Pozwoliło to jednostce na 

wypracowanie przychodów własnych na poziomie 74.359,38zł. 

Podsumowując, cele statutowe jednostki i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę 

możliwości i posiadanych środków.  

Natomiast planowana działalność statutowa oraz kalendarz imprez na rok 2022, realizowane 

będą w miarę wypracowywanych środków finansowych i możliwości epidemicznych. 

Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działalność Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem 

Sulinowie za 2021 rok.  

Tym niemniej Komisja Rozwoju zwraca się do Burmistrza Bornego Sulinowa o podjęcie działań 

zmierzających do: 

1. W związku z powziętą informacją o niezorganizowaniu spotkania z udziałem instytucji 

kultury, zainteresowanych stowarzyszeń i przedstawicieli jednostek pomocniczych gminy 

przed ustaleniem ostatecznego kalendarza imprez - dokonanie przeglądu kalendarza imprez 

na rok 2022 celem uzgodnienia niekolidujących ze sobą terminów imprez. 
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2. Zwiększenia ilości i kanałów przekazywania informacji o wydarzeniach i imprezach 

wynikających z kalendarza imprez organizowanych na terenie gminy, celem dotarcia do jak 

najszerszego grona mieszkańców.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności oraz  

z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Rekreacji za rok 2021.  

Rok 2021 był kolejnym rokiem szczególnym jeśli chodzi o realizację wyznaczonych zadań, które 

przekładają się na wielkość uzyskiwanych przychodów własnych, spowodowany pandemią 

COVID-19. Pomimo wprowadzonych przepisami ograniczeń, udało się przeprowadzić wiele 

wydarzeń kulturalnych i sportowych. W sprawozdaniu zawarto wykaz imprez organizowanych w 

2021 roku i ich współorganizatorów.  

W 2021 roku uzyskano przychody w kwocie 74.359,38zł i były to przychody z usług 

świadczonych przez Centrum. Skutkiem pandemii COVID-19 i wprowadzonych obostrzeń było 

to, że przychody z działalności jednostki w 2021 r. zmalały w stosunku do roku 2019 o 78%. 

Natomiast przychody własne jednostki w roku 2021 w stosunku do roku 2020 zmalały o 10%. 

Naruszona została cała struktura przychodów i wydatków, która spowodowała konieczność 

podjęcia przez dyrektora jednostki kroków zmierzających do ograniczenia kosztów 

funkcjonowania Centrum Kultury i Rekreacji. 

Cele statutowe Centrum i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę potrzeb i 

posiadanych środków finansowych. 

Z przedłożonego sprawozdania z przebiegu wykonania planu finansowego za 2021 rok wynika, 

że przychody na plan po zmianach 1.666.555,00zł zrealizowano w kwocie 1.669.226,38zł, co 

stanowi 100,16% planu, natomiast plan kosztów po zmianach w wysokości 1.666.555,00zł 

wykonano w kwocie 1.661.198,70zł, co stanowi 99,68% planu. 
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Z bilansu sporządzonego na dzień 31 grudnia 2021 r. wynika, że jednostka osiągnęła stratę w 

wysokości 13.869,39zł. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie w 2021 roku, w tym wykonanie planu 

finansowego.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub 

uwagi do sprawozdania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad 7. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem 

Sulinowie za 2021 rok  (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność 

bibliotek, działania w zakresie organizacji imprez, realizacja planu finansowego) 

i planowana działalność w 2022 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2021 rok i 

planowanej działalności na 2022 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja, po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Bornem Sulinowie w 2021 roku stwierdza, że zostało ono bardzo dobrze przygotowane pod 

względem merytorycznym. W sprawozdaniu zawarto informacje o działaniach realizowanych 
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przez Miejską Bibliotekę Publiczną, wynikających z zapisów ustawowych  

i wpisujących się w wiele dziedzin aktywności, a także adresowanych do różnych grup 

odbiorców. 

Ze sprawozdania wynika, że biblioteka podjęła się realizacji wielu wydarzeń mających na celu 

wypełnianie zadań statutowych, tj. w zakresie czytelnictwa i jego promocji, zaspokajania 

potrzeb i aspiracji kulturalnych, popularyzacji nauki i wychowania przez sztukę.  

Podobnie jak w 2020 roku, z uwagi na pandemię, część wydarzeń w 2021 r. została przeniesiona 

do Internetu, szczególnie w miesiącach styczeń-czerwiec.  

Pomimo pandemii, szczególnie w II połowie roku, Biblioteka i jej filie zrealizowały wiele działań 

stacjonarnych, mających na celu uatrakcyjnienie spędzania czasu wolnego mieszkańcom oraz 

potencjalnym turystom.  

Działania statutowe Miejskiej Biblioteki Publicznej są wspierane pozyskiwanymi przez tą 

instytucję środkami zewnętrznymi w ramach przygotowanych projektów, które umożliwiają 

podniesienie poziomu określonych działań, zwiększenie oferty czy doposażenia instytucji w 

sprzęt. W 2021 roku biblioteka zrealizowała projekty, na które uzyskano dotacje na kwotę 

72.666,00zł, przy wkładzie finansowym własnym 9.700,00zł i wkładzie własnym niefinansowym 

2.800,00zł.  

Reasumując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową Miejskiej 

Biblioteki Publicznej w 2021 roku i nie wniosła żadnych uwag.  

Tym niemniej w związku z możliwością składania wniosków o dofinansowanie zewnętrzne przez 

dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej na zadania dotyczące przebudowy lub modernizacji 

budynku biblioteki, których jednym z warunków jest prawo do dysponowania obiektem przez 

okres 10 lat, Komisja Rozwoju wnioskuje do Burmistrza Bornego Sulinowa o przygotowanie 

projektu uchwały w tej sprawie.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności i wykonania 

planu finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2021 rok. 

Komisja stwierdza, że mimo trudnej sytuacji spowodowanej pandemią COVID-19, oferta 

biblioteki i jej filii w zakresie wypełniania zadań statutowych w zakresie czytelnictwa i 

organizacji wydarzeń kulturalnych była bardzo szeroka i zróżnicowana. 

Z przedstawionego sprawozdania wynika, że wydarzenia kulturalne w I połowie roku 2021 

odbywały się w znacznej mierze bez udziału publiczności, a w związku z wprowadzonymi 

obostrzeniami spowodowanymi pandemią zostały przeniesione do Internetu. Natomiast w II 

połowie 2021 roku przeprowadzono wiele działań stacjonarnych, zarówno w siedzibie biblioteki 

jak i poza nią. 

W sprawozdaniu wyszczególniono także działania przeprowadzone w 2021 roku w podległych 

filiach w Radaczu, w Łubowie i w Silnowie. 

Biblioteka w 2021 roku skorzystała ze środków pozabudżetowych, które to środki zostały 

przeznaczone na działalność bieżącą i inwestycje. Z przedstawionego sprawozdania wynika, że 

dodatkowo do budżetu biblioteka pozyskała środki finansowe w kwocie 72.666,00zł, przy 

wkładzie własnym 9.700,00zł. 

Wykonanie planu finansowego za 2021 rok nie budzi zastrzeżeń. Z przedłożonej informacji z 

przebiegu wykonania planu finansowego za 2021 rok wynika, że przychody na plan po zmianach 

908.360,00zł zrealizowano w kwocie 910.767,18zł, co stanowi 100,27% planu, natomiast plan 

kosztów po zmianach w wysokości 908.360,00zł wykonano w kwocie 900.200,35zł, co stanowi 

99,11% planu.  

Reasumując Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie oceniła działalność 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie w 2021 roku, w tym wykonanie planu 

finansowego.”. 
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Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi lub 

pytania do sprawozdania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad 8.  Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Bornem Sulinowie w 2021 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2021 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2021 rok pod kątem realizacji zadań statutowych. 

Na dzień 31.12.2021r. liczba uczestników Domu wynosiła 42 osoby, w tym: 9 osób przewlekle 

psychicznie chorych, 32 osoby z niepełnosprawnością intelektualną i 1 osoba wykazująca inne 

zaburzenia czynności psychicznych. Dwudziestu jeden użytkowników mieszka w Bornem 

Sulinowie, 20 osób na terenie gminy a jedna dojeżdża samodzielnie ze Szczecinka.  

Złożone sprawozdanie zawiera opis użytkowników Domu, formy prowadzonej działalności i 

liczbę uczestników korzystających z poszczególnych form zajęć, pracowników, zasoby finansowe 

Domu oraz sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu Środowiskowego Domu 

Samopomocy na dzień 31.12.2021r. 
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Działalność ŚDS w pełni jest finansowana ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego  

w formie comiesięcznych dotacji. 

Ze sprawozdania  wynika, że rok 2021 był kolejnym trudnym rokiem dla domowników, ich 

rodzin i personelu placówki, ze względu na sytuację epidemiczną związaną z 

rozprzestrzenianiem się wirusa SARS-CoV-2. 

Pomimo okresu zawieszenia działalności placówki do 15 lutego 2021 r., kontakt z 

podopiecznymi i ich rodzinami był utrzymywany telefonicznie, a także za pomocą mediów 

społecznościowych  i aplikacji z terapeutami Środowiskowego Domu Samopomocy. Po 

wznowieniu działalności placówka działała w reżimie sanitarnym i realizowała program 

działalności oraz plan pracy. 

W czasie luzowania obostrzeń uczestnicy Środowiskowego Domu Samopomocy brali udział w 

imprezach zewnętrznych organizowanych przez miejskie jednostki organizacyjne, a także w 2-

dniowej wycieczce do Wrocławia oraz szkoleniu komputerowym trwającym od października do 

listopada. 

Podsumowując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2021 roku i nie wniosła żadnych 

uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności i z realizacji planu finansowego 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2021 rok Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że szczegółowo opisano formy prowadzonej działalności i liczbę 

uczestników korzystających z zajęć. 

Ze względu na sytuację związaną z pandemią COVID-19, rok 2021 – podobnie jak rok 2020 - był 

trudny zarówno dla uczestników Domu, jak i ich rodzin i personelu placówki. Pomimo 
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zawieszenia działalności Środowiskowego Domu Samopomocy kontakt z podopiecznymi i ich 

rodzinami był utrzymywany za pomocą mediów społecznościowych, aplikacji i rozmów 

telefonicznych. 

Działalność Środowiskowego Domu Samopomocy jest w pełni finansowana ze środków 

pochodzących spoza budżetu gminy tj. ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego w formie 

comiesięcznych dotacji stanowiących iloczyn aktualnej liczby użytkowników Domu i tzw. 

średniej wojewódzkiej dotacji.  

Z przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu Środowiskowego Domu Samopomocy 

wynika, że plan po zmianach w wysokości 894.465,75zł wykonano w 100%. 

Otrzymane środki finansowe wystarczyły na wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem 

Domu.  

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2021 rok, nie wnosząc uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi lub 

pytania do sprawozdania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad 9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie w 2021 roku, realizacja zadań własnych i 

zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali obszerne 

sprawozdanie pisemne z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie za 2021 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2021 r. pod kątem realizacji zadań statutowych, 

zatrudnienia, dostępności i poziomu świadczonych usług, a także działalności od strony 

finansowej Ośrodka. 

W sprawozdaniu zostały zawarte bardzo obszerne i wyczerpujące informacje o realizacji zadań 

oraz obszarach działalności z zakresu pomocy społecznej, które realizuje podmiot zarówno w 

formie zadań własnych jak również zadań zleconych. 

Zdaniem komisji sprawozdanie z działalności Ośrodka zostało przygotowane na bardzo wysokim 

poziomie. Bardzo szczegółowo opisano działalność statutową Ośrodka oraz jego aktywność w 

działalności w obszarach istotnych, wpływających na jakość i standard życia mieszkańców, 

szczególnie w okresie stanu zagrożenia epidemicznego.W informacji przedstawiono także 

wykonanie budżetu w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.Podobnie 

jak w roku 2020, przez cały czas trwania pandemii COVID-19 w 2021 r. Ośrodek pracował 

nieprzerwanie, to jest cały czas była świadczona pomoc i były wypłacane wszystkie świadczenia, 

realizowane były wszystkie usługi opiekuńcze i asystenckie oraz działania środowiskowe. 

W pierwszych miesiącach 2021 r. zawieszona została działalność ośrodka wsparcia - Klubu 

Senior +, a wynikało to z decyzji wojewody i rządowych rozporządzeń. W okresie zawieszenia 

działalności pracownicy przeszli w tryb pracy zdalnej z wykorzystaniem m.in. portali 

społecznościowych i kontaktu telefonicznego. 

Na podkreślenie zasługuje zaangażowanie pracowników Ośrodka, szczególnie pracowników 

socjalnych, opiekunek i asystentów, którzy w tym trudnym czasie pandemii funkcjonowali, a 

odbywało się to niekiedy kosztem wysiłku fizycznego i psychicznego, w tym związanego z 

radzeniem sobie ze stresem. 
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Reasumując Komisja Rozwoju jednogłośnie pozytywnie oceniła działalność Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2021 r., w tym realizację zadań własnych i 

zleconych z zakresu pomocy społecznej w 2021 roku, nie wnosząc uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2021 rok i z realizacji planu finansowego Ośrodka, Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że zostało ono przygotowane bardzo przejrzyście i uwzględnia bardzo 

szczegółowe informacje na temat realizowanych przez Ośrodek zadań zarówno własnych, jak i 

zleconych, przewidzianych przepisami prawa. 

Pomimo trwającej pandemii COVID-19 Ośrodek Pomocy Społecznej w 2021 roku funkcjonował 

nieprzerwanie, bowiem cały czas była świadczona pomoc, były wypłacane świadczenia, a także 

realizowane wszystkie usługi opiekuńcze i asystenckie oraz działania środowiskowe.  

Wykonanie planu finansowego nie budzi zastrzeżeń, nie stwierdzono przekroczeń w żadnym 

rozdziale i paragrafie klasyfikacji budżetowej. Plan po zmianach w wysokości 16.856.171,58zł 

wykonano w kwocie 16.518.986,15zł, co stanowi 98,00% planu.Z przedstawionego 

sprawozdania wynika, że w roku budżetowym 2021 nie wystąpiły żadne zaległości w realizacji 

zadań własnych.  

Ze sprawozdania wynika również, że w 2021 roku uległa zmniejszeniu liczba rodzin 

korzystających ze wsparcia Ośrodka. Nastąpił też spadek nakładów na wypłaty zasiłków 

rodzinnych z dodatkami, a także całkowity brak wypłaty specjalnych zasiłków opiekuńczych ze 

względu na brak osób kwalifikujących się do tej formy wsparcia. Zwiększeniu natomiast uległa 

liczba wypłacanych świadczeń pielęgnacyjnych.  

Członkowie komisji zwracają jednak szczególną uwagę Państwa Radnych i Burmistrza Bornego 

Sulinowa, na wysokość wynagrodzeń pracowników zatrudnionych w Ośrodku Pomocy 

Społecznej. Zdaniem komisji kontynuowanie obecnej polityki płacowej doprowadzi do odpływu 
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wykwalifikowanej kadry z Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Ośrodek realizuje 

szereg zadań zleconych, także zleconych przez gminę, co powoduje znaczne obciążenie pracy 

Ośrodka. Zadania zlecone przez administrację rządową są opłacane na zasadzie „procenta” od 

wypłaconych świadczeń, co jest często niewspółmierne do zaangażowanych zasobów Ośrodka 

Pomocy Społecznej.  

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz realizację zadań z 

zakresu pomocy społecznej, nie wnosząc uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub 

uwagi do sprawozdania. 

Pytań nie zgłoszono. 

Ad 10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w 2021 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy 

w 2021 roku. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i 

zwrócił się o przedstawienie opinii na temat sprawozdania. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie realizację zadań w 2021 roku 

nałożonych przez Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2024. 
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Analizując przedłożone sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok 

Komisja Rozwoju uważa, że był on realizowany, koordynowany i monitorowany, a wszystkie 

znaczące podmioty i jednostki w gminie prowadziły działania mające na celu zminimalizowanie 

skutków przemocy.  

Działania interwencyjne były podejmowane w ramach procedury „Niebieska Karta”, 

prowadzonej przez Zespół Interdyscyplinarny.  

Opis działań interwencyjnych potwierdza zaangażowanie poszczególnych osób i instytucji w 

prawidłową realizację celów i zamierzeń.  

W 2021 roku pomocą Zespołu Interdyscyplinarnego objęto 15 rodzin. 

Efektem działań mających na celu pomoc rodzinom, w których występowała przemoc, jest 

zakończenie w 7 przypadkach postępowania prowadzonego w ramach tzw. "Niebieskiej Karty" z 

uwagi na ustanie przemocy. 

W ramach działań pomocowych prowadzony jest Punkt Konsultacyjny, który udziela wsparcia 

psychoterapeutycznego. W 2021 roku wsparcie otrzymało 28 osób. Ponadto osoby/rodziny 

mają możliwość skorzystania z porad terapeuty ds. uzależnień w Punkcie Konsultacyjnym dla 

osób uzależnionych. 

Pomimo pandemii COVID-19 zadania z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie są 

realizowane na bieżąco, z dużą wrażliwością osób zaangażowanych w pracę na rzecz 

przeciwdziałania przemocy.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub 

uwagi do sprawozdania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony 

Ofiar Przemocy w 2021 roku: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i 

systemu pieczy zastępczej za rok 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za rok 2021. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju  

i zwrócił się o przedstawienie opinii na temat sprawozdania. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła realizację zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu 

pieczy zastępczej za rok 2021, wynikających z uchwalonego przez Radę Miejską w Bornem 

Sulinowie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Borne Sulinowo na lata 2021-

2023. Program jest realizowany przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie, ale również przez przedstawicieli lokalnych instytucji i organizacji pozarządowych 

pracujących na rzecz dziecka i rodziny. 

Głównym celem programu jest rozwijanie systemu wsparcia dla rodzin sprzyjającego 

prawidłowemu funkcjonowaniu rodziny w zakresie wzmocnienia roli funkcji rodziny będącej 

naturalnym środowiskiem rozwoju dziecka.  
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Ośrodek Pomocy Społecznej przy realizacji zadania współpracuje z kuratorami Sądu 

Rejonowego w Szczecinku i Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie.  

Ośrodek Pomocy Społecznej zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

zapewniał rodzinom, przeżywającym trudności, wsparcie i pomoc ze strony asystenta rodziny. 

W roku 2021 pracą asystenta objęto 30 rodzin, to jest o 11 więcej niż w roku 2020.  

W 2021 roku - podobnie jak w roku 2020 - Gmina Borne Sulinowo uczestniczyła w realizacji 

„Resortowego programu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej, na rok 2021”, którego 

celem było wspomaganie i wspieranie jednostek samorządu terytorialnego szczebla gminnego 

w budowaniu systemu wspierania rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych przez dofinansowanie zatrudnienia asystentów rodziny. Na 

realizację tego programu pozyskano kwotę 2.000,00 zł. 

Wydatki w wysokości 44.485,00 zł zostały pokryte z budżetu Gminy Borne Sulinowo, natomiast 

kwotę 18.882,00zl wydatkowano ze środków projektu pn. „W rodzinie siła”. 

W 2021 r. w ramach projektu „W rodzinie siła” utworzono w Bornem Sulinowie placówkę 

wsparcia dziennego, która pełni funkcję świetlicy środowiskowej w formie opiekuńczej. Rok 

2021 był okresem, w którym przeprowadzono remont placówki i dostosowano do wymagań 

określonych przepisami prawa. Natomiast bezpośrednia praca z dziećmi została rozpoczęta od 

18 stycznia 2022 r. W placówce dzieci mają zapewnioną opiekę i wychowanie, pomoc w nauce, 

organizację czasu wolnego, zabawę i zajęcia sportowe, a także mogą skorzystać z zajęć 

socjoterapeutycznych, terapii pedagogicznej i psychologicznej. 

Analizując realizację zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2021 rok 

Komisja Rozwoju uważa, że były one realizowane w sposób prawidłowy, a  rodziny 

przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych mogły liczyć na 

wsparcie ze strony asystenta rodziny i pracowników socjalnych.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi bądź 

pytania do sprawozdania. 
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Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za rok 2021: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad 12. Przyjęcie raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali raport pisemny z 

wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2021 roku. 

Powyższy raport stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Poinformował, że raport był przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił się o 

przedstawienie opinii na temat raportu. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) przeczytała opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie podejmowane działania dotyczące 

profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej, wychowawczej i zapobiegawczej w 

zakresie problematyki narkomanii. W sprawozdaniu opisano realizację zadań przyjętych do 

wykonania w Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok. 

Ważnym elementem realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii jest – podobnie jak w 

latach poprzednich – wdrażanie programu profilaktyki uniwersalnej dotyczącej używania 

substancji psychoaktywnych to jest alkohol, tytoń, narkotyki pod nazwą "Unplugged". 
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Program ten - rekomendowany przez Krajowe Biuro ds. Przeciwdziałania Narkomanii - jest 

adresowany do młodzieży w wieku 12-14 lat. 

Z uwagi na pandemię COVID-19 przeprowadzanie zajęć profilaktyczno-wychowawczych 

było ograniczone. Pomimo to zorganizowano je, podobnie jak w roku 2020, w dwóch szkołach 

podstawowych to jest w Bornem Sulinowie i w Jeleniu. 

Ze środków przewidzianych na realizację Programu przeciwdziałania narkomanii na 2021 

rok dofinansowano także placówkę wsparcia dziennego w Bornem Sulinowie w kwocie 

7.000,00zł. 

Zdaniem komisji Program Przeciwdziałania Narkomanii w 2021 roku był realizowany 

adekwatnie do posiadanych środków finansowych i możliwości organizacyjnych.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub 

uwagi do informacji zawartych w raporcie. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem raportu z wykonania Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo w 2021 roku: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 12 radnych.  
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Ad 13. Podjęcie uchwał. 

13.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bornem Sulinowie. 

Skargę rozpatrywała Komisja skarg, wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko 

stanowiące załącznik do uchwały. 

Przewodniczący RM Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/619/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

13.2. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru zmiany zakresu działania Miejskiej 

Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie oraz zamiaru dokonania zmian w statucie 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zamiaru 

zmiany zakresu działania Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie oraz zamiaru 

dokonania zmian w statucie Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/620/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie zamiaru zmiany zakresu działania Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie 

oraz zamiaru dokonania zmian w statucie Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

13.3. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy lokalu 

mieszkalnego z pomieszczeniami przynależnymi oznaczonego nr 13/2 w miejscowości Silnowo).  

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/621/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

13.4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy lokalu 

mieszkalnego z pomieszczeniem przynależnym przy Al. Niepodległości 46A/6 w miejscowości 

Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/622/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

13.5. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 

nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy lokalu 

mieszkalnego z pomieszczeniem przynależnym przy Al. Niepodległości 4A/1 w miejscowości 

Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/623/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie zbycia nieruchomości lokalowej stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

13.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej 

służebności gruntowej przejazdu i przechodu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej przejazdu i przechodu na 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości 

oznaczonej działką nr 3/12 w miejscowości Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/624/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie odpłatnej służebności gruntowej przejazdu i 

przechodu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

13.7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zamiany 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zamiany nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych oznaczonych działkami nr 1/260, 1/257 i 1/259 – własność 

gminy na działkę nr 1/255 – własność osoby prawnej). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLI/625/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie zamiany nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

13.8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej to jest 286 m2 z nieruchomości oznaczonej 

działką nr 1/2 w obrębie Borne 05). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/626/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 4 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
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13.9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo (dotyczy części budynku o powierzchni 11,50m2 wraz z gruntem usytuowanego 

na nieruchomości oznaczonej działką nr 6/9 w miejscowości Jeleń). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/627/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 5 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

13.10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 
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Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 3/12 w miejscowości 

Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Budżetowo-Gospodarczej, radny 

Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

W trakcie trwania obrad na sesję przybył radny Arkadiusz Malarski – aktualnie w sesji 

uczestniczyło 13 radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/628/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37 do 

protokołu. 

13.11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 
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Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 8/5 w miejscowości Borne 

Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/629/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do 

protokołu. 

13.12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 23/4 w miejscowości 

Borne Sulinowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/630/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do 

protokołu. 

13.13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych działkami nr 8/19 i nr 

89/5 w miejscowości Juchowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/631/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 43 do protokołu. 

13.14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych działkami nr 213 i nr 214 

w miejscowości Krągi). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 
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- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/632/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 45 do protokołu. 

13.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 108 w miejscowości 

Łączno). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
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Uchwała Nr XLI/633/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 47 do 

protokołu. 

13.16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 484 w miejscowości 

Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/634/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do 

protokołu. 
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13.17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych działkami nr 6/4 w 

miejscowości Okole i nr 814/2 w miejscowości Łubowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/635/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 51 do protokołu. 

13.18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomościach stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących 
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własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonych działkami nr 118/2 i nr 

119/1 w miejscowości Przyjezierze). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/636/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach 

stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 53 do protokołu. 

13.19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 79/8 w miejscowości 

Radacz). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/637/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 55 do 

protokołu. 

13.20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 276 w miejscowości 

Rakowo). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/638/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 57 do 

protokołu. 

13.21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Rozwoju i 

Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w 

posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Szczecinku na 

lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń 

Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Spółka z 

o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/639/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie zmiany Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i 

Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 

Spółka z o.o. w Szczecinku na lata 2021-2023 na terenie gminy Borne Sulinowo została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

13.22. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w 

piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz wprowadzenia regulaminu 

określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 

oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty przez rolników i 

ich domowników. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/640/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników oraz wprowadzenia regulaminu określającego zasady handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 61 do 

protokołu. 

13.23. Podjęcie uchwały w sprawie statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy statutu 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/641/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

13.24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Wsparcia 

Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo w ramach Programu „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2022 Moduł II. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia 

Programu Osłonowego Wsparcia Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo w ramach Programu 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 Moduł II. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 
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Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/642/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie przyjęcia Programu Osłonowego Wsparcia Seniorów z terenu Gminy Borne Sulinowo 

w ramach Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 Moduł II została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

13.25. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyodrębnienia 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie ze struktur Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie i utworzenia odrębnej 

jednostki organizacyjnej Gminy Borne Sulinowo pod nazwą Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie wyodrębnienia Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie 

ze struktur Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie i utworzenia 

odrębnej jednostki organizacyjnej Gminy Borne Sulinowo pod nazwą Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Bornem Sulinowie (nowy statut Środowiskowego Domu Samopomocy). 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/643/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie wyodrębnienia Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Bornem Sulinowie ze struktur Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie i utworzenia odrębnej jednostki organizacyjnej Gminy Borne Sulinowo pod nazwą 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Bornem Sulinowie została podjęta jednogłośnie i 

stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

13.26. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne 

Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/644/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

13.27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne 

Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022. 

Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/645/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

13.28. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych 

z terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach 

ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach. Poinformował, że przed sesją Rada miała krótkie 

spotkanie robocze, na którym wypracowano jednakowe stanowisko, które będzie 

prawdopodobnie decydowało w głosowaniach. Przypomniał, że Komisja Rozwoju była za, a 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza przeciw. 
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Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię negatywną. Komisja nie zgadza się z wysokością zaproponowanego ekwiwalentu 

pieniężnego za udział strażaków ratowników w działaniach ratowniczych i akcjach ratowniczych 

w kwocie 24,00zł za godzinę. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną, jednak 

członkowie obecni na dzisiejszej sesji podjęli decyzję o wstrzymaniu się od głosu. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za nie głosował żaden radny, 

- przeciw głosowało 9 radnych 

- wstrzymało się od głosu 4 radnych. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo uczestniczących w działaniach 

ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub ćwiczeniach nie została podjęta.  

Projekt uchwały w tym zakresie stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

13.29. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w 

uchwale Nr XL/616/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 3 lutego 2022 r. 

dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XL/616/2022 Rady Miejskiej w Bornem 
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Sulinowie z dnia 3 lutego 2022 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/646/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XL/616/2022 Rady Miejskiej 

w Bornem Sulinowie z dnia 3 lutego 2022 r. dotyczącej wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 75 do 

protokołu. 

13.30. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok (dotyczy zwiększenia 

dochodów budżetu gminy o kwotę 1.917.402,29zł, zmniejszenia dochodów budżetu gminy o 

kwotę 57.719,00zł, zwiększenia wydatków budżetu o kwotę 2.433.193,29zł oraz dokonania 
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zmian w planie dochodów i wydatków wyodrębnionych w budżecie gminy z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że również na spotkaniu roboczym 

przed sesją radni omawiali ten projekt uchwały i przedstawił stanowisko Rady. W uchwale tej 

jest zapis, że Gmina Borne Sulinowo w ramach grantu, dotacji dostała 500.000,00zł za bardzo 

dobre wyszczepienie przeciw COVID-19. Pieniądze te są u nas na rachunku, będą na rachunku 

gminy, jednakże stanowisko rady jest takie, że zostały one wypracowane tylko przez 

pracowników Zespołu Opieki Zdrowotnej, którzy się zaangażowali bardzo w pracę w chwili 

pandemii i szczepili naszych obywateli. W tym zapisie jest, że te 500.000,00zł jest przeznaczone 

na zwalczanie COVID-19, jednakże w projekcie uchwały o zmianie w budżecie 130.000,00zł jest 

wyasygnowane na zakup agregatu prądotwórczego i miałby on zaspokoić zapotrzebowanie 

Urzędu Miejskiego. Stanowisko Rady jest takie, że oczywiście my aprobujemy to, że trzeba to 

zakupić i jest to niezbędne, ale te środki 500.000,00zł powinny być w całości przekazane na 

zakup i doposażenie niezbędnego sprzętu w Zespole Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. W 

tym momencie Rada zajęła stanowisko i pragnie zobligować panią Burmistrz oraz pracowników 

Urzędu, żeby w przyszłym budżecie na 2023 rok znalazł się zapis jednoznacznie stwierdzający, 

że ta kwota 130.000,00zł zostanie wyasygnowana z budżetu na zakup i modernizację naszego 

tutejszego Zespołu Opieki Zdrowotnej. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że mamy zapisane te 130.000,00zł jako awaryjne 

zasilanie obiektów użyteczności publicznej i nigdzie nie jest powiedziane, że ten agregat będzie 

służył tylko i wyłącznie na awaryjne zasilanie Urzędu. O tym też rozmawiano na Radzie 

Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej tutaj w Urzędzie, która się odbyła w ostatnich kilkunastu 

dniach. Podkreśliła, że to nie był grant ani dotacja, tylko konkurs "Rosnąca odporność" bodajże i 
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te 500.000,00zł faktycznie nasza gmina otrzymała. Poinformowała, że co najmniej 3 razy 

spotykali się z panią dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej i poznali potrzeby naszego ośrodka. 

Proponowali ze swojej strony, że być może zadbamy z tych pieniędzy o docelowe miejsca 

parkingowe i o ten dojazd. Pani doktor przedstawiła swoje potrzeby. Była z zastępcą i z 

kierownikiem Referatu Inwestycyjnego w ośrodku i poznali też potrzeby, m.in. zakup nowej 

centralki telefonicznej, by w końcu skończyły się pretensje mieszkańców, że tam się absolutnie 

nie można dodzwonić, jakiś specjalny program, poznano też potrzeby lokalowe, jeśli chodzi o 

modernizację i remont laboratorium i pomieszczeń, w których pracuje laboratorium. Niemniej 

jednak cały czas informowali, że chcieliby zakupić ten agregat na awaryjne zasilanie po tych 

wichurach, które ostatnio były - na początek 1 agregat. Lada moment będzie wykonane 

specjalne przyłącze zarówno przy Ośrodku Zdrowia, przy Urzędzie i przy Budynku Kulturalno Oś-

wiatowym, bo Budynek Kulturalno Oświatowy w naszych programach jest wskazany jako lokal, 

który służy w przypadku zagrożenia życia, zdrowia naszych mieszkańców, czy też jakichś innych 

sytuacjach życiowych, kiedy zostaną oni pozbawieni dachu nad głową, więc chcieliby taki 1 duży 

agregat na początek mieć. Powiedziała też, że to prawda, że w zdecydowanej większości to nasz 

ośrodek zdrowia zapracował na to, że ta nagroda faktycznie była, ale to też nie jest tak, że my 

nasz ośrodek zdrowia zostawiamy bez jakiejkolwiek pomocy. Przypomniała, że jak była potrzeba 

przygotowania mieszkania, naprawdę zrobiono to w trybie ekspresowym, wyposażono, 

zadbano o mieszkanie. Chwilę był ten lekarz, po jakimś czasie zrezygnował tutaj z pracy. Pojawił 

się nowy lekarz z Białorusi i musieliśmy znowu doposażyć to mieszkanie, więc pewne środki 

zostały tam wydatkowane. W tej chwili przygotowujemy kolejne mieszkanie dla dentysty 

stomatologa z Ukrainy. Zaznaczyła, że do tej pory ta współpraca i porozumienie między nami a 

Ośrodkiem Zdrowia naprawdę były bardzo dobre i miała nadzieję, że nasza rozmowa, która 

odbyła się tutaj z panią dyrektor coś ustaliła. Na koniec powiedziała, że gminy, które otrzymały 

takie pieniądze, a nie mają swoich Zespołów Opieki Zdrowotnej, bo mają prywatne podmioty, 

przeznaczają te środki na place zabaw, bądź też na jakąś inną działalność. My rozumiemy, że 

należy zdecydowaną większość tych środków przeznaczyć na remont czy też doposażenie 

naszego ośrodka zdrowia. Natomiast ten agregat ma służyć do zasilania obiektów użyteczności 

publicznej, nie tylko Urzędu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zawrócił się do radnych, czy mają pytania. 
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Radna Joanna Grosicka zwróciła uwagę, że inne nasze podmioty też wypracowują jakieś 

dochody i my pozwalamy im wykorzystywać te środki we własnym zakresie zgodnie z 

uchwałami i ich wewnętrznymi regulaminami. Podała przykład szkół. Pani dyrektor Zespołu 

Opieki Zdrowotnej pokazała, że są w stanie sobie sami świetnie radzić, bo tak naprawdę nie 

przypomina sobie w naszej kadencji, żebyśmy my ich doinwestowywali jakimikolwiek środkami, 

i naprawdę ten Ośrodek fajnie się rozwija, a ludzi korzystających z opieki będzie coraz więcej. Z 

każdym dniem jest ich coraz więcej, biorąc pod uwagę jeszcze rodziny ukraińskie, naszych 

uchodźców wojennych. Powiedziała, że uważa i to jest jej zdanie, że trochę źle robimy, że to jest 

taka drobna kradzież jakby z ich pieniędzy. Niemniej jednak uchwała jest, prawdopodobnie 

musi zostać podjęta, w której znalazły się te szczegółowe zapisy. Zapytała, czy jest możliwość 

usłyszenia tutaj deklaracji z ust pani burmistrz, pana burmistrza, że w przyszłym roku te 

130.000,00zł w jakiejś formie do tego Zespołu Opieki Zdrowotnej wróci.  

Burmistrz Dorota Chrzanowska zwracając się do radnych przypomniała, że to radni przyjmują 

budżet i głosują. Powiedziała, że nie zgadza się z określeniem, że to jest jakaś drobna kradzież. 

Równie dobrze, możecie państwo wycofać to i nie będziemy kupowali tego agregatu, 

przeznaczymy całą kwotę 500.000. Przypomniała, że to jest zasługa na pewno ośrodka i z tym 

nikt nie dyskutuje. Mieszkańcy się szczepili, ale wielu naszych mieszkańców się szczepiło też w 

okolicznych gminach, ale będziemy tutaj szli w złym kierunku. Od 26 stycznia 2021 roku 

woziliśmy pacjentów na szczepienia w jedną i drugą stronę i koszty były trochę po naszej stronie 

i też po stronie wojewody oczywiście. Stwierdziła, że nie potrafi dzisiaj powiedzieć, jak będzie 

budżet wyglądał w przyszłym roku. Nie chce składać takiej deklaracji, bo uważa, że to nie jest 

właściwe miejsce dzisiaj, żebyśmy składali deklarację, a propos przyszłorocznego budżetu. 

Będziemy mieli to na uwadze. 

Radna Magdalena Bugiel zapytała panią Burmistrz, jak my podzielimy ten agregat, jak będziemy 

decydować, kto wymaga bardziej podłączenia do agregatu w momencie np. kataklizmu, 

wichury, czy braku prądu w Urzędzie, bo tak trochę sobie nie może tego wyobrazić, jak ten 

agregat zasili te wszystkie instytucje.  

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że zaczynamy od jednego agregatu. Ma być na 

specjalnym wózku, przyczepie, więc jeżeli będzie potrzeba w ośrodku zdrowia, to damy go do 

ośrodka zdrowia. Natomiast, kiedy nie było światła, zastanawiała się, jak przyjdzie w 
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poniedziałek i wyda np. akt zgonu. Nie wydałaby go tutaj w naszym Urzędzie. Na szczęście ta 

sytuacja ominęła miasto, bo tu była krótkotrwała przerwa w dostawie energii. Gdyby była taka 

sytuacja, nie wydaliby żadnego dokumentu, nie mówiąc o tym, że nie wysłaliby dokumentu, a 

być może byłyby jakieś sytuacje napięte terminowe i w danym dniu musiałyby stąd wyjść 

dokumenty, a większość dokumentów ma obieg elektroniczny. To jest pierwszy etap, chcemy 

od czego zacząć. Docelowo wie, że jest większa potrzeba. 

Więcej głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- przeciw nie głosował żaden radny, 

- wstrzymała się od głosu 1 radna. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/647/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2022 rok została podjęta 

i stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

13.31. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2022. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 (zmiana treści § 3 i 

§ 4). 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/648/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2022 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

13.32. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-2034. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2022-

2034. 

Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

W związku z nieobecnością w sesji przewodniczącego Komisji Rozwoju, radna Marzena 

Gąsienica (członek Komisji Rozwoju) powiedziała, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 13 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

Uchwała Nr XLI/649/2022 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 31 marca 2022r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2022-2034 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 82 i nr 83 do protokołu. 

Ad 14. Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 15. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głosu nie zabierano. 

Ad 16. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że proponuje ustalić termin kolejnej 

sesji na dzień 28 kwietnia 2022 r. (czwartek) godz. 14.30.  

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2021 rok oraz 

określenie istotnych zagrożeń pożarowych - informacje komendantów Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku i Miejsko-Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Bornem Sulinowie. 
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2. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2021 rok oraz określenie zagrożeń i 

osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w 

Bornem Sulinowie. 

3. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Borne Sulinowo za rok 2021. 

4. Podjęcie uchwał. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przypomniał o obowiązku złożenia w 

terminie do 30 kwietnia 2022 r. oświadczeń majątkowych radnych za 2021 rok w 2 egz. + 2 

kopie PIT. Poinformował, że w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce „Oświadczenia 

majątkowe” – 2021 rok jest umieszczony wzór oświadczenia z polami do wypełnienia. 

Ad 17. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął XLI (41) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie.  

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 13.05 do godz. 15.00. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


